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 Participă 13 membri din cei 20. 

 Prezenți: reprezentanții Instituției Prefectului, Inspectoratului Teritorial de Muncă, Agenției 

Județene pentru Ocuparea Forței de Muncă, Agenției Județene pentru Plați și Inspecție Socială, Casei 

Județene de Pensii, Direcției Județene de Sănătate Publică, Casei de Asigurări de Sănătate Vrancea,  

Agenției Județene pentru Protecția Mediului, Direcției Județene pentru Cultură Vrancea, Direcției 

Județene pentru Agricultură, Inspectoratului Școlar Județean și Confederației Sindicale Naționale 

„MERIDIAN”. 

  Absenți: reprezentanții: Consiliului Județean Vrancea, Administrației Județene a Finanțelor Publice, 

Confederației Naționale a Sindicatelor Libere din România „FRĂȚIA”, Confederației Sindicale Cartel ALFA, 

Confederației Sindicale B.N.S., Confederației Sindicatelor Democratice din România (C.S.D.R.) și ai 

Consiliului Național al Întreprinderilor Private Mici și Mijlocii. 

 Ordinea de zi: 
1. Prezentarea întâmpinării formulată de către Sindicatul Liber UET Focșani referitoare la situația 

operatorului de termoficare în sistem centralizat din municipiul Focșani (ENET);  

2. Diverse:  

- Prezentarea punctului de vedere al CNIPMMR referitor la propunerea de modificare a Codului de 

Procedură Fiscală conform proiectului de Ordonanță pentru modificarea și completarea Legii nr. 

207/2015. 

Domnul Prefect, Marius – Eusebiu Iorga a supus spre aprobare minuta sedinței din data de 
25.07.2024, care a fost aprobată cu unanimitate.  

Domnul Prefect a dat citire ordinii de zi, după care a luat cuvântul domnulul Bîra Daniel, președintele 

Sindicatului Liber UET Focșani. 

Intervenția domnului Bîra Daniel, președintele Sindicatului Liber UET Focșani 

A prezentat situația ENET S.A, operatorul serviciului de termoficare în sistem centralizat din municipiul 

Focșani, care se află în procedura insolvenței din octombrie 2019. Societatea se află într-o situație incertă 

și complicată din pricina unor dificultăți financiare, cauzate de prețurile de producție nerecunoscute de 

ANR.  

În aceste circumstanțe, problemele financiare ale societății se răsfrâng asupra angajaților, prin 

sistarea unor drepturi, respectiv, neacordarea tichetelor de masă, a primelor pentru sărbători, 

imposibilitatea de a beneficia de vouchere de vacanță, iar nivelul de salarizare este foarte scăzut, aproape 

de minimul pe economie. 

Domnul Prefect Marius-Eusebiu Iorga 

Problema ENET-ului nu este de astăzi, domnul Cristi Valentin Misăilă, primarul municipiului Focșani și 

Consiliul Local au făcut multe eforturi pentru a menține pe linia de plutire societatea. 

 

 



Domnul Administrator special, Cătălin Kanty Popescu 

A spus că situația financiară a ENET-ului este puțin dificilă, salariile sunt platite la zi, dar într-adevăr 

sunt mici așa cum a precizat și liderul sindicatului. Domnul primar, prin bugetul pe care îl are la dispoziție, 

va susține și va aloca subvenția necesară, dar situația financiară tot dificilă este, firma fiind în insolvență 

din anul 2019. Mare parte din datorii sunt la masa credală, între timp acumulându-se și alte datorii.   

Această situație se datorează faptului că prețul cu care se vinde gigacaloria este un preț impus de stat, 

care este ca valoare sub prețul de producție și atunci, inevitabil, apar datorii, fiind nevoie de subvenție. 

Situația pe ramură față de la ceilalți furnizori în sistem centralizat este cam la fel, dacă nu mai dezastroasă.   

A garantat cetățenilor municipului Focșani că ENET-ul va supraviețui, că în această iarnă va fi agent 

termic și vor încerca să trimită un agent termic de calitate, adică temperaturile să fie cele care sunt 

prevăzute în contract. În rest, sistemul e clar că este puțin în pericol, încă mai sunt clienți care doresc să 

se debrașeze, iar mesajul este că ar trebui să se gândească mai bine, atunci când solicită debranșarea.   

Enet-ul este ca preț mai bun, iar în viitor, în momentul în care angajamentele statului român se vor pune 

în practică, cei care au centrale individuale, vor trebui să plătească niște taxe, spre exemplu, taxa de horn, 

care va face ca prețul, individual, al agentului termic să fie mai crescut decât prețul ENET-ul. Invită 

cetățenii municipului Focșani să se rebranșeze la agentul termic centralizat.  

Domnul Prefect Marius-Eusebiu Iorga 

Propune liderilor de sindicat, să transmită instituției prefectului un memorandum, pentru a fi înaintat 

Guvernului României, în care să fie expuse toate problemele angajaților societății ENET S. A. Focșani. 

Referitor la punctul Diverse, reprezentantul CNIPMMR nu a fost prezent pentru a susține punctul de 

vedere transmis. 

Intervenția domnului Costel Ichim, reprezentantul Confederației Sindicale Naționale 

„MERIDIAN” 

A adus în discuție acțiunile unor așa-ziși „fermieri” din satul Bordeasca Veche, comuna Tătăranu, 

îndreptate împotriva sistemului antigrindină dar și personalului centrului de lansare. A întrebat care au fost 

măsurile îndreptate asupra acestor fermieri. Spune că a văzut o adresă emisă de Instituția Prefectului 

județului Vrancea prin care a fost expusă o părere în acest sens. 

Domnul Prefect Marius-Eusebiu Iorga 

În primul rând, a specificat că acele informații sunt neadevărate, sarcina prefectului este de a 

transmite către Guvernul României toate solicitările reprezentanților, asociațiilor, persoanelor fizice, 

persoane juridice și așa mai departe. În această situație nu a fost emisă nicio părere, nici personală, nici 

din partea instituției, a fost transmis doar memorandumul către București.  

La momentul respectiv au fost convocați membrii CJSU pentru a discuta despre incidentul de la 

sistemul antigrindină și pentru a se lua măsurile impuse de lege, iar reprezentanții IPJ Vrancea au transmis 

rezultatele anchetei, răspuns ce poate fi pus la dispoziție în ședința viitoare. 

Domnul Prefect Marius-Eusebiu Iorga a întrebat dacă sunt propuneri pentru ședința viitoare, 

întrucât nu au fost solicitări a declarat ședința încheiată. 

 

 

PREFECT 

MARIUS – EUSEBIU IORGA 

 

 

 

    Întocmit, 

 Daniela Statache 


